
  STUK 840 (2024-2025) – Nr.1 

 

 

 

 

 

 

 

 

VLAAMSE GEMEENSCHAPSCOMMISSIE 

 

DE RAAD 
 

 

 

 

ZITTING 2024-2025 26 NOVEMBER 2024 

 

 

 

 

 

VRAGEN OM UITLEG 
 

 

Commissie voor Welzijn, Gezondheid en Gezin 

van dinsdag 26 november 2024 

 

INTEGRAAL VERSLAG 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hebben aan de werkzaamheden deelgenomen: 

Vaste leden: mevrouw Martine Raets, voorzitter, de heer Gilles Verstraeten 

Andere leden: de heer Benjamin Dalle, de heer Bob De Brabandere 

 

1820 

  



- 2 - 

 

INHOUD 

 

1. Vragen om uitleg (R.v.O., art. 59) 

 

- Vraag om uitleg van de heer Bob De Brabandere aan mevrouw Elke Van den 

Brandt, collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin 

en Stedelijk beleid, betreffende het beleid tegen eenzaamheid en sociaal 

isolement bij ouderen in Brussel 
 

- Vraag om uitleg van de heer Benjamin Dalle aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en 

Stedelijk beleid, betreffende buitenschoolse opvang van de VGC in Brussel 

 

  



- 3 - 

 

1.  Vragen om uitleg (R.v.O., art. 59) 

 

Vraag om uitleg van de heer Bob De Brabandere aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en Stedelijk beleid, 

betreffende het beleid tegen eenzaamheid en sociaal isolement bij ouderen in Brussel 

 

De heer Bob De Brabandere (Vlaams Belang): In de Brusselse pers is er de laatste tijd terecht 

aandacht voor het probleem van eenzaamheid en sociaal isolement bij ouderen. Uit een rapport 

uit 2022 van het Observatorium voor Gezondheid en Welzijn van Brussel-Hoofdstad leren we 

dat 21 % van de Brusselse 65-plussers niet of nauwelijks kan rekenen op anderen bij ernstige 

problemen en amper aandacht krijgt. 

 

Eenzaamheid en sociaal isolement is een algemeen toenemend probleem in onze te snel 

veranderende samenleving. Maar door de hoofdstedelijke problematiek van een zeer 

ingrijpende sociaal-demografische verandering die gepaard gaat met vervreemding, wordt de 

problematiek vaak zeer scherp ervaren. De dagdagelijkse contacten komen vaak te vervallen, 

zeker bij ouderen die het niet breed hebben of waarbij mobiliteit een probleem is. De 

Nederlandstalige voorzieningen in hun huidige vorm blijken niet altijd een afdoende antwoord 

te bieden op deze noden. 

 

De instellingen van de VGC en de Vlaamse Gemeenschap in het algemeen kunnen een cruciale 

rol spelen in het opvangen en het proactief tegengaan van deze noden. Acties en initiatieven 

van vzw’s kunnen kortstondig een rol spelen, maar mijns inziens dient de structurele aanpak 

van het probleem versterkt te worden. 

 

Uit het antwoord van Vlaams minister van Brussel en Media op een vraag van collega Dominiek 

Lootens-Stael - een gewaardeerd ex-collega van enkele aanwezigen hier - in het Vlaams 

Parlement komt naar voor dat onze lokale dienstencentra en de gemeenschapscentra een 

belangrijke rol spelen in het Vlaamse netwerk om deze problematiek aan te pakken. Ook blijkt 

een wijkgerichte aanpak een belangrijk element. Ik moet echter vaststellen dat daardoor ook 

heel wat wijken juist niet betrokken zijn in deze aanpak. Ik vraag me af of alle 

gemeenschapscentra aan dit thema voldoende aandacht geven. 

 

Hoe volgt het College de gegevens op over de evolutie in de noden en de mogelijke antwoorden 

op het groeiend probleem van sociaal isolement van Nederlandstalige ouderen in Brussel? 

 

Heeft de VGC eigen cijfers of cijfers van partners en welke besluiten zijn daar dan uit te 

trekken? Gaat de VGC actief op zoek naar mensen met noden? 

 

Welke mogelijkheden ziet de collegevoorzitter om dit probleem verder aan te pakken? Werd of 

wordt het tot hiertoe gevoerde beleid rond dit thema geëvalueerd? Kan de rol van de VGC-

instellingen hierin versterkt worden en hoe? 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt: Ik wil graag toevoegen dat ook de Vlaamse minister 

van Brussel en Media een gewaardeerd ex-collega is van deze Raad en dat de vorige 

Brusselminister hopelijk een gewaardeerd collega wordt in dit assemblee. Ik wil graag beginnen 

met een woordje van dank aan iedereen die zo’n succes heeft gemaakt van Brussel Helpt 2024; 

de jaarlijkse solidariteitsactie van Bruzz die dit jaar in het teken stond van eenzaamheid bij 

ouderen. Op 147 locaties, in gemeenschapscentra, bij organisaties, in deze Raad en bij mensen 
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thuis zijn er in totaal bijna zesduizend borden spaghetti gemaakt. Samen zamelden we zo bijna 

90.000 euro in voor vzw Accolage. 

 

Nog meer dan deze impact in cijfers, is er natuurlijk het onschatbaar belang van het onder 

aandacht brengen van een problematiek die onze stad zo hard treft. Want sociaal isolement 

bespreekbaar maken, is een belangrijke stap om het tegen te gaan. 

 

Eenzaamheid en sociaal isolement zijn complexe en diepgaande fenomenen. Ze zijn vaak 

onlosmakelijk verbonden aan maatschappelijke uitdagingen. Armoede, sociale uitsluiting, 

kwetsbaarheid door ziekte of handicap, of een precaire verblijfssituatie. Het is dan ook enkel 

door deze uitdagingen aan te pakken, dat we sociaal isolement echt uit de wereld kunnen helpen. 

Ik bedank vzw Accolage en alle organisaties die zich inzetten voor deze strijd, om ook die 

boodschap de voorbije weken zo treffend onder de aandacht te brengen. 

 

Uw vraag betreft eenzaamheid bij ouderen, maar ik wil toch ook graag nog benoemen dat ook 

veel jongere mensen in sociaal isolement verzeilen. We mogen dit zeker niet uit het oog 

verliezen. In de overgang naar volwassenheid, in het worstelen met hun identiteit, en door het 

wij-zij-denken in de samenleving. Belangrijk is dat we eenzaamheid en sociaal isolement niet 

zien als fenomenen die énkel ouderen raken; de maatschappelijke oorzaken treffen Brusselaars 

van alle leeftijden. Maar ouderen zijn natuurlijk wel een belangrijke doelgroep in de strijd tegen 

sociaal isolement.  

 

U vroeg mij ook hoe het College de noden rond eenzaamheid bij ouderen opvolgt. Het is zo dat 

de VGC kan bogen op het uitgebreide N-netwerk. De voorbije legislatuur hebben we zowel 

structureel als projectmatig initiatieven genomen om met hen sociaal isolement te bestrijden. 

Ik vermeld in de eerste plaats de negentien lokale dienstencentra, die we de aflopen legislatuur 

versterkt hebben. Zo hebben we bij de Administratie twee medewerkers voltijds vrijgesteld 

voor de ondersteuning van de centra; hebben we de werkingssubsidies verhoogd en 

geïnvesteerd in een structureel samenwerkingsverband tussen de dienstencentra. Maar ook de 

verenigingen waar armen het woord nemen zijn cruciale partners, als laagdrempelige 

ontmoetingsplekken in de buurt. We zorgden vanaf 2023 voor structurele ondersteuning van 

deze werkingen. 

 

U vroeg mij ook naar cijfers van de VGC over de problematiek. Nu, het verzamelen van 

statistische gegevens op zich is in eerste instantie niet de opdracht van de VGC. In 2018-2019 

gaf de VGC wel opdracht aan Odisee Hogeschool om een niet-kwantitatief onderzoek te voeren 

rond eenzaamheid in Brussel en de betekenis van stadsbuurten. Dat project leverde onder meer 

een literatuurstudie op van bestaande bevindingen rond eenzaamheid in België. Daarnaast 

verwijs ik u ook door naar het onderzoek van Statbel rond eenzaamheid, geluksgevoel en 

tevredenheid. Het Observatorium voor Gezondheid en Welzijn van Brussel-Hoofdstad van 

Vivalis peilt via de ‘Welzijnsbarometer’ ook naar sociale contacten en sociale ondersteuning 

bij Brusselaars. 

 

Verschillende initiatieven en samenwerkingen vloeiden voort uit het werk van Odisee 

Hogeschool in opdracht van de VGC, en worden nog verder ontwikkeld. Zo is er de Resokit-

methodiekenbundel, waarmee organisaties handvaten krijgen aangereikt om aan de slag te gaan 

met mensen in sociaal isolement en hun werking sensitief te maken voor de drempels die zij 

ervaren. Door in te zetten op ervaringen, ervaringskennis en de deskundigheid van de doelgroep 

zelf, wordt de huidige missing link in de sociale werkpraktijk in Brussel overbrugd en wordt 

een aanbod genereerd dat nog beter is afgestemd op deze doelgroep. 
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Dit materiaal dat Odisee Hogeschool voor de VGC ontwikkelde, kan de komende jaren verder 

gebruikt worden door organisaties uit het N-netwerk om hun werking aan te passen of 

initiatieven op te zetten specifiek voor Brusselaars in sociaal isolement. 

 

Het College van de VGC trok in 2022 ook 200.000 euro uit voor een projectoproep rond 

‘Eenzaamheid en sociaal isolement’. Uit deze oproep kwamen vier projecten voort: ‘Circus 

Moves’ van Circus zonder Handen, ‘Art for You(th)’ van Globe Aroma, ‘Ode aan de 

Eenzaamheid’ van Avansa Citizenne en ‘Vier het Leven’ van Cultuurvuur. Deze projecten 

lopen nog tot midden 2025. 

 

Ook binnen het beleidsdomein Cultuur, Jeugd en Sport wordt meer en meer ingezet op het 

tegengaan van sociaal isolement. Denk maar aan het Paspartoe-aanbod, waarmee Brusselaars 

in kwetsbare situaties kunnen deelnemen aan culturele en ontspannende activiteiten. Er is de 

verbindende rol van sport; de VGC organiseert samen met Brussels Ouderenplatform ‘GOLD’. 

Dit is een gevarieerd aanbod van lessenreeksen op maat van ouderen. Daarbinnen is veel 

aandacht voor het extra-sportieve: mensen leren kennen, een babbeltje slaan na het sporten. De 

animatoren zijn gevormd rond de mentale en sociale aspecten van het sporten. Ze werkten ook 

mee aan de studie van Odisee Hogeschool om zo te zoeken naar manieren waarop sport kan 

helpen in het doorbreken van sociaal isolement. 

 

Tijdens de vorige legislatuur zijn dus belangrijke stappen gezet voor een transversale aanpak 

van sociaal isolement via de VGC-diensten en het brede N-netwerk. De toekomstige acties van 

de VGC kunnen daar nog op inzetten, maar het is natuurlijk aan de volgende bestuursploeg om 

daarover te beslissen.  

 

De heer Bob De Brabandere (Vlaams Belang): Het is uiteraard geen nieuwe problematiek 

binnen de grootstedelijke context van Brussel. Ik denk dat het doorheen de jaren zal 

terugkomen. Hoe u het ook draait of keert, het verenigingsleven gaat erop achteruit. Dat is in 

Vlaanderen zo, maar dat is zeker zo in Brussel en aan Nederlandstalige kant. Het is net dat 

verenigingsleven dat voor oudere Brusselaars zo belangrijk was. Dat valt meer en meer weg, 

terwijl dat verenigingsleven ook een controlefunctie had. Mensen vielen minder snel weg in 

eenzaamheid, enerzijds door het verenigingsleven, maar anderzijds kon de bestaande 

eenzaamheid ook sneller worden opgespoord. Vandaag zien we dat vrijwilligers dat gat voor 

een deel invullen. Het is inderdaad bijzonder mooi om vast te stellen dat de actie van Brussel 

Helpt dit jaar een recordbedrag heeft kunnen inzamelen voor vzw Accolage, bijna 90.000 euro. 

Daar kan het echter niet bij blijven. We kunnen niet louter blijven rekenen op vrijwilligers om 

deze bijzonder schrijnende problematiek aan te pakken. Ook voor de Vlaamse overheid en de 

VGC is daar een belangrijke rol weggelegd. Nederlandstalige ouderen kunnen in Brussel spijtig 

genoeg niet voldoende rekenen op de bicommunautaire initiatieven. Want jammer genoeg zijn 

deze maar al te vaak eentalig. Er is nu een Vlaamse Regering en ik hoop dat er ook snel een 

Brusselse Hoofdstedelijke Regering komt. En dat men daar aan Vlaamse kant zal inzien dat 

deze problematiek van het hoogste belang is en bovenaan de agenda blijft staan. Het is duidelijk 

dat er nood is aan een brede en gecoördineerde benadering, waarbij maximaal wordt ingezet op 

een samenwerking tussen de verschillende beleidsdomeinen en de lokale besturen. Zeker ook 

de lokale dienstencentra en gemeenschapscentra kunnen daar een grotere rol in spelen. 

 

- Het incident is gesloten. 

* * * 
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Vraag om uitleg van de heer Benjamin Dalle aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en Stedelijk beleid, 

betreffende buitenschoolse opvang van de VGC in Brussel 

 

De heer Benjamin Dalle (cd&v): De toegankelijkheid van de buitenschoolse opvang is 

essentieel voor ontwikkelingskansen van kinderen. Kwaliteitsvolle opvang stimuleert de 

ontwikkeling van het kind en biedt kinderen die opgroeien in een gezin waar geen Nederlands 

gesproken wordt, extra kansen om het Nederlands aan te leren en te oefenen. Ook voor ouders 

is het bijzonder belangrijk om met een gerust hart beroep te kunnen doen op buitenschoolse 

opvang, en een balans te vinden tussen werk en gezin. 

 

Op vandaag is het naschools aanbod in Brussel zeer versnipperd. Het decreet buitenschoolse 

opvang en activiteiten (BOA-decreet) zet in op transversale samenwerking en lokale regie om 

het aanbod overzichtelijker en toegankelijker te maken. Het decreet voorziet voor de 

implementatie in een vrij lange transitieperiode, die loopt van 2021 tot en met 2025. Deze 

periode is ondertussen voor een groot stuk voorbij, en pas eind vorig jaar formuleerde het 

College een missie en doelstellingen voor toekomstige buitenschoolse opvang in Brussel. 

Terwijl nog geen implementatieplan voorligt, heeft het College wel besloten tot de aanwerving 

van drie extra VGC-ambtenaren, verspreid binnen verschillende diensten.  

 

Het collegebesluit van 21 december 2023 vermeldt de start, vanaf januari 2024, van “een 

oefening rond inplanting en spreiding van bestaande en toekomstige buitenschoolse opvang”. 

Hoe ver staat de Administratie op vandaag met deze oefening? Op welke manier en op basis 

van welke criteria wordt de inplanting en spreiding van de opvang gemonitord? 

 

Het College besloot middelen te verdelen door ze verder te ‘versnipperen’ over de 

bevoegdheidsdomeinen Welzijn, Onderwijs en Jeugd. Waarnaar zijn deze middelen concreet 

gegaan? Hoeveel plaatsen in initiatieven buitenschoolse opvang (IBO) zijn er concreet 

bijgekomen sinds het BOA-decreet in werking is getreden? 

 

Het uitblijven van een concreet implementatieplan en het financieel groeipad bij het BOA-

decreet zorgt voor heel wat onrust in het werkveld en de betrokken actoren slaan alarm. 

Initiatiefnemers hebben geen garantie vandaag dat ze na 2026 hun werking zullen kunnen 

verderzetten. Hoe ver staat u met de voorbereiding van de implementatie, zodat betrokken 

actoren zich kunnen aanpassen en de continuïteit van hun werking kunnen verzekeren? Heeft 

het College in het kader hiervan reeds contact gehad met de bestaande actoren? Welk overleg 

is hieromtrent nog gepland? 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt: Het decreet buitenschoolse opvang en activiteiten 

werd goedgekeurd door het Vlaams Parlement in 2019. In het Meerjarenplan 2021-2025 van de 

VGC stelden we ons tot doel om in Brussel een toegankelijk en kwaliteitsvol aanbod te creëren, 

dat afgestemd is op de behoeften van jonge Brusselaars en hun gezinnen. Met de nota van 

december 2023 legden we de missie, de concrete doelstellingen en de gefaseerde implementatie 

voor die toekomstige buitenschoolse opvang en activiteiten van de VGC vast. 

 

We streven met de VGC naar een aanbod buitenschoolse opvang en activiteiten waar kinderen 

zich goed voelen; waar ouders met een gerust hart beroep op kunnen doen; waar elk gezin, 

ongeacht de achtergrond, terechtkan; en naar een aanbod dat van Brussel mee een 

kindvriendelijke plek maakt, waar het fijn opgroeien is. We bouwen daarom in verschillende 

fases een duurzaam, goed gespreid en kwalitatief aanbod binnenschoolse opvang en 
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kleuteropvang met kwaliteitslabel uit, dat verrijkt wordt met activiteiten uit het culturele, 

sportieve en vrijetijdsveld. Onze focus voor deze hervorming in het kader van het decreet, ligt 

op het opvangaanbod tijdens de schoolweken. 

 

Het BOA-decreet voorziet een tijdspad voor gefaseerde implementatie, bestaande uit een 

transitieperiode van 2021 tot en met 2025, een tweede implementatieperiode van 2026 tot en 

met 2030, en de verdere uitrol vanaf 2031. Op dit moment bevinden we ons in die eerste 

transitieperiode van 2021 tot en met 2025.  

 

In die transitieperiode heeft het College om te beginnen de binnenschoolse opvang in de scholen 

uitgebreid en versterkt. Zo investeert de VGC nu jaarlijks meer dan 1 miljoen euro in de 

binnenschoolse opvang. De VGC verhoogde de subsidies voor de binnenschoolse opvang zodat 

scholen de kosten beter kunnen dragen en zij meer middelen hebben om de kwaliteit van de 

opvang te verbeteren. Het College maakte tegelijk mogelijk dat de scholen met de subsidies 

ook buitenschoolse activiteiten op de school kunnen aantrekken.  

 

We willen ook de kleuteropvang met kwaliteitslabel doen aangroeien en de spreiding van het 

aanbod verbeteren. We steunen daarbij op de ervaringen en de expertise van de bestaande 

Brusselse IBO’s. In de transitieperiode loopt voor de IBO’s de bestaande financiering van het 

Vlaams agentschap Opgroeien nog verder. De VGC financiert op haar beurt de buurtgerichte 

werking van de IBO’s verder, en het deel van het opvangaanbod dat met de VGC-middelen 

wordt betaald. Vanaf 2026 neemt de VGC de middelen van het Vlaams agentschap Opgroeien 

over en staat de VGC in voor de financiering van alle subsidies aan de IBO’s, die vanaf dan 

ook definitief volgens de voorwaarden van de kleuteropvang met kwaliteitslabel moeten 

werken. 

 

We hebben over de missie, doelstellingen en gefaseerde implementatie van ‘BOA’ met de 

IBO’s overleg gehad. De IBO’s waren alvast tevreden dat zij zich konden herkennen in het 

beleid en dat de beleidslijnen perspectief brachten. 

 

We zorgen in de toekomst voor een gefaseerde uitbreiding van het aanbod kleuteropvang met 

kwaliteitslabel via oproepen, waarop naast de huidige IBO’s ook scholen of andere nieuwe 

organisatoren kunnen intekenen. We werken daarvoor een nieuw subsidiereglement uit, waarbij 

we ook de IBO’s opnieuw van nabij zullen betrekken.  

 

Parallel, voorzien we in 2024 en 2025 voor de IBO’s begeleiding om hen te helpen vanaf 2026 

te voldoen aan de voorwaarden van het kwaliteitslabel kleuteropvang. Ook scholen of andere 

organisatoren die een kwaliteitslabel kleuteropvang willen behalen, krijgen op dit moment van 

de VGC ondersteuning op maat. De partner van Opgroeien in Brussel, Mentes, begeleidt 

startende organisatoren. 

 

Over de inplanting en de spreiding van het aanbod buitenschoolse opvang is momenteel een 

administratieve werkgroep binnen de VGC bezig met een omgevings- en nodenanalyse, om het 

verdere beleid op te enten. Een analyse van de inplanting en spreiding van het bestaande en 

toekomstige aanbod, maakt daar deel van uit. De data waarover we op dit moment beschikken, 

zijn erg versnipperd en vaak sectorgebonden. Bijkomend onderzoek zal nodig zijn om daar een 

lijn in te trekken en er beleidsinformatie uit te halen.  

 

U gaf tot slot aan dat we de middelen zouden versnipperen. Ik moet u daarin tegenspreken. Om 

te komen tot een geïntegreerd aanbod van buitenschoolse opvang en activiteiten, kiest dit 
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College ervoor om van meet af aan beleidsdomeinoverschrijdend te werken. Het is dan ook bij 

uitstek een intersectoraal decreet. Ook de administratieve werkgroep binnen de VGC zorgt  voor 

de stroomlijning van de verschillende beleidsacties rond ‘BOA’. 

 

Naast de uitbreiding en versterking van de binnenschoolse opvang, en de uitbreiding van de 

kleuteropvang met kwaliteitslabel via een nieuw subsidiereglement, zetten we de middelen ook 

in op gerichte personele versterking. We zorgden effectief voor een bijkomende medewerker 

in de entiteit Gezin, om samen met de sector het nieuwe subsidiereglement kleuteropvang met 

kwaliteitslabel voor te bereiden. Er kwam een medewerker bij in de Jeugddienst van de VGC, 

met een focus op afstemming met het vrijetijdsaanbod. En een pedagogisch ondersteuner 

binnen Opgroeien in Brussel zorgt voor extra ondersteuning voor bestaande organisatoren en 

nieuwe kandidaat-organisatoren voor kleuteropvang met kwaliteitslabel. 

 

De heer Benjamin Dalle (cd&v): Ik begrijp dat wat de eerste vragen betreft, dat die 

omgevings- en nodenanalyse bezig is en dat er data komen die het niet gemakkelijk maken om 

het snel af te werken. Ik wil daarover wel bijkomend vragen wat de door de Administratie 

vooropgestelde timing is om dat te voltooien. We zijn gestart in januari 2024. Hoe lang heeft 

de VGC-Administratie nog nodig om dit af te ronden? 

 

Ten tweede, wat de ‘versnippering’ betreft van de middelen, zegt u dat het geen versnippering 

is, maar een manier om transversaal te werken over de verschillende betrokken 

beleidsdomeinen. Ik kan dat begrijpen. Het zou wel zinvol zijn om te weten waar dan precies 

die middelen gealloceerd zijn. U heeft een aantal voorbeelden gegeven. Misschien is het 

mogelijk om aan het verslag toe te voegen of om hier te geven waar precies de budgettaire 

middelen effectief aan geaffecteerd zijn. 

 

Tot slot, we hebben het onderzoek gezien van de vierde Cartografie van Nederlandstalige 

gezinsvoorzieningen, dat al van 2021 dateert en dat toch over die binnenschoolse kinderopvang 

aangeeft dat daar grote problemen zijn in kwaliteit. Dat er namelijk niet aan alle voorwaarden 

voldaan is om aan de basisbehoeften van kinderen tegemoet te komen. Te vaak wordt er met 

heel veel kinderen per kindbegeleider gewerkt. Letterlijk stelt het onderzoek dat de minimale 

kwaliteit die kinderen vragen niet gegarandeerd kan worden en dat er niet voor de veiligheid 

van de kinderen kan worden ingestaan. Dat zijn toch vrij harde woorden, ondertussen al drie 

jaar geleden in die cartografie. Het systeem van een kwaliteitslabel wil daar natuurlijk aan 

tegemoetkomen. Door het kwaliteitslabel te voorzien en daaraan te voldoen, kunnen die 

minimale kwaliteitsvoorwaarden wel behaald worden. U heeft al aangegeven op welke manier 

u als College daar ondersteuning biedt aan initiatieven om dat kwaliteitslabel te geven. U heeft 

ook melding gemaakt van een mogelijkheid om daarvoor een subsidie te verkrijgen. Wanneer 

zal dat nieuwe subsidiereglement voor de kleuteropvang en dat kwaliteitslabel worden 

voorzien? Wat is de timing om dit te realiseren, zodat initiatieven weten wanneer ze daar 

desgevallend beroep op kunnen doen? 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt: De timing en de verdere keuzes die gemaakt moeten 

worden, kunnen - gelet op de lopende zaken - op dit moment niet worden gegeven. Daar zal de 

volgende bestuursploeg verder op moeten inzetten. 

 

Wat de samenwerking tussen de verschillende beleidsdomeinen en de financieringen die u 

vraagt betreft, is er een overzicht in de nota van 2023 met de middelen in een volledige tabel. 

We kunnen die zeker terug overmaken aan de Raad. 
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De binnenschoolse opvang en de kwaliteit is zeker een discussiepunt. De realiteit vandaag is 

dat alle buitenschoolse opvang enorme noden en tekorten kent. Er is een decreet gemaakt met 

hoge kwaliteitsambities, maar de middelen om dit waar te maken, zijn niet voorzien. Je zit dus 

in een realiteit dat er heel veel stretch op zit. Bijv. de huidige IBO’s leveren fantastisch werk. 

Zij bereiken ongeveer 6 % van de kleuters met kleuteropvang met kwaliteitslabel. Met nieuwe 

middelen van de Vlaamse overheid is er groei mogelijk, namelijk tot 10 % van die kleuters. Dat 

blijft nog steeds onvoldoende om voor iedere kleuter of kind een oplossing te hebben. Dat zal 

zeker een uitdaging blijven de komende jaren, omdat heel veel ouders gaan werken. 

 

Het nieuwe subsidiereglement zal worden bepaald door de nieuwe bestuursploeg. Het 

voorbereidende werk is gedaan, maar het College kan geen nieuw subsidiereglement aannemen 

in lopende zaken. 

 

De heer Benjamin Dalle (cd&v): Ik begrijp dat het subsidiereglement niet door het College in 

lopende zaken kan bepaald worden en dat het voorbereidende werk is gebeurd. Het kan dus snel 

ingevoerd worden door een nieuwe meerderheid. 

 

Het argument van lopende zaken volg ik niet helemaal bij het andere punt. Er is namelijk beslist 

dat de Administratie die oefening zou doen. Mijn vraag is niet wanneer het College hieruit 

conclusies gaat nemen. De vraag is eerder wanneer zal die oefening op administratief vlak 

afgerond zijn, want u heeft gezegd dat die oefening technisch complexer dan verwacht is. 

Wanneer zal dus een toekomstig College een besluit kunnen nemen op die basis? 

 

Verder dank ik de collegevoorzitter voor alle antwoorden. Dit dossier zal de komende vijf jaren 

zeer belangrijk worden. De afgelopen vijf jaren werd zeer intensief gewerkt op gebied van de 

kinderopvang. In de komende jaren zal de uitvoering van het BOA-decreet en de inzet op 

capaciteit en kwaliteit van de buitenschoolse opvang een groot en belangrijk dossier worden. 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt: De Administratie kan uiteraard verder werken aan 

een lopende opdracht, maar de VGC geeft aan dat externe bronnen nodig zijn om die cijfers te 

kunnen verzamelen. Er wordt gevraagd om een nieuwe overheidsopdracht uit te schrijven om 

die externe ondersteuning te vinden om die cijfers in te schakelen in het onderzoek. Dat is iets 

wat we niet in lopende zaken kunnen doen. We doen wel het nodige om verder te gaan in 

samenspraak met de sector. 

 

- Het incident is gesloten. 

 

 

_____________ 


